

Ceramah Kesedaran Awam Biosekuriti



PARA peserta terdiri daripada Ahli Majlis Mesyuarat Negara, Yang Berhormat Awang Haji Sulman bin Haji Ahad, pegawai-pegawai kanan kerajaan hadir pada Majlis Ceramah Kesedaran Awam Biosekuriti anjuran Bahagian Biosekuriti, Kementerian Perindustrian dan Sumber-Sumber Utama di Dewan Serbaguna, Kompleks Utama Bumiputera, Pekan Bangar, Daerah Temburong.



CERAMAH Kesedaran Awam Biosekuriti adalah salah satu dari siri jelajah program Bahagian Biosekuriti untuk meningkatkan kesedaran awam mengenai kepentingan dan keperluan untuk mematuhi peraturan-peraturan mengenai aktiviti import dan eksport komoditi pertanian.

BANDAR SERI BEGAWAN, Khamis, 29 Januari. - Bahagian Biosekuriti, Kementerian Perindustrian dan Sumber-Sumber Utama telah menganjurkan siri Ceramah Kesedaran Awam Biosekuriti pada 28 Januari, 2015 di Dewan Serbaguna, Kompleks Utama Bumiputera, Pekan Bangar, Daerah Temburong.

Ceramah tersebut adalah salah satu daripada siri jelajah program Bahagian Biosekuriti untuk meningkatkan kesedaran awam mengenai kepentingan dan keperluan untuk mematuhi peraturan-peraturan mengenai aktiviti import dan eksport komoditi pertanian yang dihadiri oleh usahawan industri pertanian dan perikanan serta wakil-wakil Jabatan Kerajaan di Daerah Temburong.

Antara tujuan ceramah adalah untuk meningkatkan kesedaran awam kepada orang ramai, terutama pengimport dan syarikat pengeksport komoditi pertanian dan perikanan dan juga agensi-agensi kerajaan yang berkaitan dan sektor swasta, dengan memberi penekanan kepada peranan Bahagian Biosekuriti dan perkhidmatan yang disediakan oleh seksyen berkenaan.

Taklimat itu juga menekankan

persefahaman mengenai Sanitari dan Fitosanitasi (iaitu keselamatan makanan, haiwan dan tumbuhan kesihatan) melalui aktiviti import dan eksport komoditi pertanian.

Ceramah tersebut juga aktiviti ringkas berkaitan dengan import dan eksport komoditi perhutanan dibentangkan oleh Jabatan Perhutanan, CITES disenaraikan komoditi oleh Bahagian Hidupan Liar dan penambahbaikan kepada kualiti produk yang diimport dan keselamatan melalui pembungkusan yang betul yang disyorkan oleh Jabatan Pertanian dan Agrimakanan.

Antara topik yang diberi semasa ceramah tersebut adalah seperti berikut, iaitu Fungsi Bahagian Biosekuriti, Prosedur Import, Eksport dan Pendaftaran komoditi Haiwan, Prosedur Import, Eksport dan Pendaftaran komoditi Loji, permohonan dalam talian untuk Import dan Sijil Fitosanitasi, Prosedur Import dan Eksport komoditi Perhutanan Komoditi, Pengenalan pada CITES tersenarai, Pemeriksaan Kuarantin (Dokumen), 'Sticker Tagging' dan 'Pembungkusan' di Post Sempadan, Meningkatkan kualiti dan keselamatan produk, Pengawalsediaan dan Penguatkuasaan, tumbuhan Prihatin Kuarantin Perosak dan Makanan Laut Kebersihan diri Pemeriksaan.

Hasil ceramah itu akan mengukuhkan kesedaran orang ramai tentang memahami peranan dan fungsi yang Biosekuriti dan juga pemahaman mengenai pendekatan strategik dan bersepadu dalam menguruskan risiko biosekuriti yang akan menyumbang kepada perlindungan kesihatan manusia, ekonomi, alam sekitar serta melindungi industri pertanian dan perikanan tempatan daripada kesan negatif yang dikaitkan dengan serangga perosak dan penyakit. Dengan ini, ia akan dapat mengurangkan kemungkinan perosak dan penyakit ancaman untuk memasuki Brunei Darussalam melalui pengimportan komoditi pertanian dan perikanan.

Kesan buruk rasuah

GADONG, Rabu, 29 Januari. - Kesan-kesan buruk rasuah akan menjelaskan kecekapan dan integriti pentadbiran, di samping boleh menjelaskan sosial serta kestabilan politik dan keselamatan.

Ia juga memberi kesan kepada individu itu sendiri seperti kehilangan pekerjaan dan kejatuhan moral atau maruah.

Perkara itu antara isi kandungan Kuliah Khas Kursus Melayu Islam Beraja (MIB) bertajuk 'Taklimat Pendidikan Pencegahan Rasuah' yang disampaikan oleh Penyiasat Khas Kanan, Biro Menegah Rasuah (BMR), Dayang Nor Ashiken binti Haji Mat Salleh di Dewan Jubli, Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA), di sini.

Menurutnya, rasuah ialah pemberian atau penerimaan secara tidak jujur sebarang suapan sebagai dorongan atau ganjaran untuk diri sendiri atau orang lain.

"Rasuah selalu diibaratkan sebagai penyakit yang boleh merebak kepada masyarakat yang berlaku tanpa mengira golongan atau kedudukan dalam semua lapisan masyarakat di mana-mana negara di dunia ini," jelasnya.

Daripada itu, kesan dan implikasi rasuah terhadap ekonomi, politik dan sosial serta budaya itu, ujanya, boleh merhet individu, masyarakat, bangsa atau negara kepada bencana keruntuhan tamadun disebabkan sifat tamak dan kerakusan kekuasaan manusia itu sendiri.

"Gejala rasuah ini, walau sebesar atau sekecil manapun ia dilihat tetapi kesan-kesannya adalah amat buruk dan akan menjelaskan negara secara keseluruhannya," tegasnya.

Katanya, melaporkan kegiatan rasuah kepada pihak yang berkenaan



'TAKLIMAT Pendidikan Pencegahan Rasuah' disampaikan oleh Penyiasat Khas Kanan, Biro Menegah Rasuah (BMR), Dayang Nor Ashiken binti Haji Mat Salleh di Dewan Jubli, Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA).

juga merupakan tanggungjawab semua pihak, pelapor atau pemberi maklumat akan dilindungi di bawah Seksyen 30(1) Akta Pencegahan Rasuah (Penggali 131).

Oleh itu, beliau menyarankan mereka agar tidak takut memberi maklumat yang benar dan bersama-sama menghapuskan rasuah demi agama, bangsa dan negara.

"Adalah menjadi kesalahan jika gagal melaporkan akan didakwa dan jika sabit kesalahan akan didenda BND500 dan penjara enam bulan," terangnya.

Seramai 158 mahasiswa dan mahasiswi Tahun I menghadiri kuliah itu yang dikendalikan oleh Pusat Penataran Ilmu dan Bahasa, UNISSA.

Menerusi taklimat itu akan dapat memberikan kesedaran dan pengajaran kepada para mahasiswa dan mahasiswi UNISSA dalam sama-sama membantaras gejala rasuah agar ia tidak berclulua.

Ia juga diharap akan dapat membawa manfaat yang berguna agar sentiasa mengamalkan serta menghayati cara hidup kebruneian yang berlandaskan kepada falsafah MIB.

Kempen Derma Darah sempena Sambutan Hari Polis Ke-94

Berita dan Foto :
Noraisah Muhammed

PANAGA, Khamis, 29 Januari. - Pegawai-pegawai dan ahli pangkat rendah Pasukan Polis Diraja Brunei (PDB) di Daerah Belait berserta keluarga mengadakan aktiviti amal, Kempen Derma Darah sempena Sambutan Hari Polis Ke-94 di Dewan Serbaguna Ibu Pejabat Daerah Polis Belait Panaga.

Kempen Ahli Jawatankuasa Sambutan Hari Polis bersama Unit Tabung Darah Hospital Raja Isteri Pengiran Anak Salcha (RIPAS) merupakan aktiviti tahunan PDB.

Darah yang diterima daripada para pendrama akan disalurkan terus kepada Unit Tabung Darah Hospital RIPAS dan ia diharapkan dapat membantu setiap pesakit yang memerlukan darah.

Hadir sama ialah Pemangku Pegawai Pemerintah Daerah Polis Belait, Supt. Mohd. Hadini bin Haji Othman dan Penolong Pegawai Pemerintah Daerah Polis Belait, Supt. Ariffin bin Haji Jafaruiddin juga turut menderma darah.

APO Lans Koperal Mohd. Kamaluddin bin Abdullah telah menderma darah bagi kali yang Ke-47, beliau berusia 48 tahun, bertugas di Unit Ru 'A' Kompeni Panaga dan telah berkhidmat dalam pasukan polis selama 23 tahun.

Kempen ini akan diadakan di keempat-empat buah daerah dan pada 5 Februari akan datang kempen yang sama seterusnya akan diadakan di Daerah Tutong.



SEORANG pegawai polis membuat pemeriksaan tekanan darah sebelum melakukan pendermaan darah (atas) dan (bawah) APO Lans Koperal Mohd. Kamaluddin bin Abdullah melakukan pendermaan darah kali Ke-47.

